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Zusammenfassung


Epileptische Anfälle sind eine seltene Komplikation bei Medikamenten-oder Drogeneinnahme mit einer Inzidenz von 0,08–1,7%. Bei einigen Substanzen und bei prädisponierten Patienten muss jedoch ein deutlich erhöhtes Anfallsrisiko berücksichtigt werden. Die Anfälle sind überwiegend generalisiert, auch werden Serien und Staten beobachtet. Risikobehaftet sind u. a. Baclofen (intrathekal), Ciclosporin, Disulfiram, Isoniazid, Insulin, Lidocain (i.v.), Meperidine, Penizillin (i.v.), Phenylpropanolamin, Röntgenkontrastmittel, Theophyllin und Psychotropika (v. a. Clozapin). Nervenärztlich relevante Substanzgruppen werden in diesem Artikel dargestellt.
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Summary


Several drugs have been reported to cause seizures. However drug-induced seizures seem to be rare. Most studies show incidence rates varying from 0.08–1.7%. With some substances and with predisposed patients however a clearly increased seizure risk must be considered. Convulsions are predominantly generalised, multiple convulsions and status epilepticus are observed. Most common drugs that cause seizures are baclofen (intrathecal), cyclosporine, disulfiram, isoniazid, insulin, lidocaine (i.v.), meperidine, penicillin (i.v.), phenylpropanolamine, radiological contrast agents, theophylline, psychotropic medication (e. g. clozapine). Neuropsychiatric relevant categories of drugs will be discussed in this article.
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